

第一屆亞洲跨移民教育國際論壇

International Forum of Trans-migrant Education in Asia

我們即將於 2027 年 3 月 26-27 日舉辦[第一屆亞洲跨移民教育國際論壇\(IFTEA\)](https://www.ipressconf.com/C0003)，歡迎相關領域之專家學者或研究生投稿論文摘要；也懇請協助轉知貴校的專任教師與學生群，鼓勵大家踴躍投稿與報名。非常期待明年 3 月能邀請貴校師生一同共襄盛舉，參與這場學術饗宴！徵稿網站 <https://www.ipressconf.com/C0003>，請點選「線上投稿」，敬請踴躍投稿！

一、國際論壇學術匯流

第一屆亞洲跨移民教育國際論壇旨在建構一個結合學術研究、教育實踐與政策交流的國際對話平台，回應亞洲地區日益多元且複雜的跨移民教育現象。論壇聚焦於跨境移動、文化適應、語言支持、教育轉銜與社會融入等關鍵議題，邀集海內外學者、教育實務工作者及政策推動者，共同探究跨移民學生在不同教育體系中的經驗、需求與可能路徑。面對全球人口流動與區域連結持續深化的趨勢，本論壇期望透過跨國比較與跨專業合作，促進知識整合與經驗共享，進一步推動更具包容性、公平性與永續性的教育政策與支持機制，為亞洲跨移民教育的未來發展開展新的視野。

二、主辦單位：國立高雄師範大學、國立政治大學、神戶大學、大阪教育大學、香港大學
承辦單位：國立高雄師範大學、國立政治大學

三、重要資訊

(一)論壇日期：2027 年 3 月 26 日 ~ 27 日 (星期五 & 六)

(二)論壇主題：AI 時代下的教育平權與偏見：移民家庭中的語言、文化韌性與賦權

(三)論壇形式：專題演講、論文發表 (中、英文皆可)

(四)論壇地點：國立高雄師範大學和平校區- 行政大樓 10 樓國際會議廳(80201 高雄市苓雅區和平一路 116 號 行政大樓十樓)

(五)徵稿子題：

- (1) 移民家庭教育
- (2) 移民語言及其教育
- (3) 幼兒階段之移民教育
- (4) 小學及中等教育階段之移民教育

- (5) 社區導向之移民教育與支持
- (6) 跨移民群體之文化多元性、包容性與文化傳承
- (7) 非政府組織及非營利組織與移民教育
- (8) 跨國移民教育比較研究
- (9) 移民文學與教育
- (10) 移民教育與科技
- (11) 其他移民教育相關議題

(六) 摘要徵稿日期：即日起~2026年9月30日

(七) 摘要徵稿規範：

- (1) 摘要字數限制：500字為上限 / 最多 3-5 關鍵字
- (2) 發表人：以第一作者身分發表之論文僅限一篇，以第二作者或其他身分發表之論文不限篇數。
- (3) 徵稿網站：<https://www.ipressconf.com/C0003>



(八) 大會官網：<https://iftea2027.nknu.edu.tw/index.html>



若有任何問題，歡迎隨時與我們聯繫，感謝您！

IFTEA 國際論壇秘書處 敬上

Web: <https://iftea2027.nknu.edu.tw/>

iPress: <https://www.ipressconf.com/C0003>

Email: f001@mail.nknu.edu.tw

Tel: +886-7-7172930 ext.2526 / 2527

Fax: +886-7-7166896

International Forum of Trans-migrant Education in Asia

We are pleased to invite you to the upcoming International Forum on [International Forum of Trans-migrant Education in Asia \(IFTEA\)](#), which will take place from March 26th to 27th, 2027.

The 1st International Forum of Trans-migrant Education in Asia aims to build an international dialogue platform that integrates academic research, educational practice, and policy exchange, responding to the increasingly diverse and complex phenomena of trans-migrant education in Asia. The forum focuses on cross-border mobility, cultural adaptation, language support, educational transition, and social integration, bringing together scholars, educators, and policy makers from Taiwan and abroad.

In response to the trends of global population mobility and deepening regional connectivity, this forum aims to facilitate knowledge integration and experience sharing through transnational comparison and transdisciplinary collaboration. By doing so, it seeks to further promote more inclusive, equitable, and sustainable educational policies and support mechanisms, opening up new horizons for the future development of cross-migrant education in Asia.

The Committee of International Forum of Trans-migrant Education in Asia 2027 invites scholars, researchers, postgraduate students and professionals to submit abstracts of original papers for presentation at the conference.



Please kindly find the details of upcoming IFTEA event below.

- Forum Location: National Kaohsiung Normal University, Taiwan (116 Heping 1st Rd., Lingya Dist., Kaohsiung, Taiwan)
- Forum Date: March 26th to 27th, 2027 (Friday & Saturday)
- Forum Host: National Kaohsiung Normal University, National Chengchi University, Kobe University, Osaka Kyoiku University, The University of Hong Kong
- Forum Organizer: National Kaohsiung Normal University, National Chengchi University
- Forum Theme: Addressing Educational Equity and Bias: Language, Cultural Resilience and Empowerment for Immigrant Families in the AI Era
- Presentation Topics:

- (1) Education for Immigrant Family
- (2) Immigrant Language Education
- (3) Immigrant Education in Early Childhood
- (4) Immigrant Education in Elementary and Secondary Education
- (5) Community-Based Immigrant Education and Support
- (6) Cultural Diversity, Inclusion and Transmission Among and Beyond Immigrant
- (7) The Role of Non-Governmental Organizations and Non-profit Organizations in Immigrant Education
- (8) A Comparative Analysis in Immigration Policies
- (9) Immigrant Literature and Education
- (10) Technology-enhanced Immigrant Education
- (11) Other Extended Topics of Immigrant Education



Important Dates:

- Submission Deadline for Abstract: September 30th, 2026
- Submission Platform : <https://www.ipressconf.com/C0003>



The forum will feature both in English and Chinese Presentation sessions, and now we welcome abstract submission from scholars and practitioners around the world. We sincerely invite you to help and share this call for abstract within your network, departments and academic communities and colleagues who may be interested in joining.

For further details on IFTEA, please welcome to visit our official website <https://iftea2027.nknu.edu.tw/index.html>, or should you have any other further questions, please do not hesitate to contact us!



Secretariat of IFTEA

Web: <https://iftea2027.nknu.edu.tw/>

iPress: <https://www.ipressconf.com/C0003>

Email: f001@mail.nknu.edu.tw

Tel: +886-7-7172930 ext.2526 / 2527

Fax: +886-7-7166896